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Bez testu se do lavice
žádný žáček neposadí
Znovuotevření škol. V pondělí začne rotační výuka, vrací se část 1. stupně i předškoláci. Pondělí a čtvrtek.
Kdo nepřijde v tyto dny, bude testován jindy.Mladší děti. Rodiče by měli počítat s pomocí i zdržením STRANA 4

SLOVENSKO MUSÍ ŘEŠIT
TRABLE SE SPUTNIKEM
RUSKO CHCE VAKCÍNU ZPÁTKY, OBJEDNAL JI EXPREMIÉR MATOVIČ STRANA 8

Svátek slaví: Dušan

Slavia veze z Londýna nadějnou remízu. Kolář chytal v masce a helmě
Fotbalisté Slavie Praha remizovali v úvodním utkání čtvrtfinále Evropské ligy na hřišti Arsenalu 1:1. Domácí poslal v Londýně v 86. minutě do vedení
střídající Nicolas Pépé, ale ve třetí minutě nastavení vyrovnal Tomáš Holeš. Odvetu bude hostit český mistr v Edenu za týden. Slávisté neprohráli ani
třetí venkovní zápas ve vyřazovací fázi Evropské ligy, v předchozích kolech vyřadili jiné ostrovní týmy – Leicester a Glasgow Rangers. Po zranění hlavy
se do branky Slavie vrátil Ondřej Kolář. Do zápasu nastoupil v ochranné helmě a masce. AP
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Jan Jarolím byl starostou Pra-
hy 9 nepřetržitě 15 let. Na
vlastní žádost se nedávno roz-
hodl funkci opustit. Na jeho
místo zvolilo zastupitelstvo
dosavadního místostarostu
Tomáše Portlíka. Ten má pro
svého předchůdce jen slova
chvály. „Politicky mě vycho-
val,“ říká v rozhovoru pro de-
ník Metro.

Na pořadu dne je návrat
žáků do školy. Může radni-
ce udělat něco pro to, aby
šel návrat do lavic hladce?
Děláme pro to maximum.

Jako první v republice jsme
v deváté městské části začali
zkoušet různé způsoby testo-
vání dětí na covid-19 včetně
metody takzvaného poolingu
– vyhodnocování pomocí ko-
lektivního testování PCR. Spo-
lupracovali jsme přitom s re-
nomovanou českou laborato-
ří, nikoli s překupníky čín-
ských testů. A k dispozici tak
máme rychlý, maximálně

spolehlivý, cenově dostupný
test, který zároveň určí muta-
ci viru. Testování je přitom
pro děti komfortní. Chceme,
abymohly do školy chodit stá-
le a konečně skončil vládní re-
kord v délce zavření škol.

Jaké jsou vaše nejbližší
cíle ve funkci starosty?
Musím splnit to, co jsme

společně s Janem Jarolímem
obyvatelům deváté městské
části slíbili. Především dokon-
čit stavbu budovy U Brabců,
kde vznikne prostor restaura-
ce a místo pro kulturní a spo-
lečenské aktivity. Stavební
práce by měly být hotovy
v létě. Dále pokračovat v roz-
šíření proseckého parku Přá-
telství na střížkovské plochy
a do měsíce zahájit stavbu
nové Základní a mateřské
školy U Elektry s 33 třídami.
Takto velká škola bude za po-
slední desítky let jediná, kte-
rá od základů vznikne v Pra-
ze v číslovaných městských

částech. Rád bych, abychom
ji dokončili během dvou
a půl let.

Jak náročné bude nahradit
předešlého starostu?
Nahradit zkušenosti a zna-

losti Jana Jarolíma coby sta-
rosty je těžké. Ale na vysočan-
ské radnici jsem od roku
2006, jeho zástupcem jsem
byl do 31. března třetí voleb-
ní období, takže exekutivu
znám a vykonávám, a ve vi-
zích o rozvoji deváté městské
části se shodujeme.

Je naopak něco, co chcete
v roli starosty dělat jinak?
Určitě chci být aktivnější,

což ale souvisí především
s tím, že jinou životní energii
máte ve 43 letech a jinou
v 74 letech, kdy už nechcete
být u každého sporu nebo
problému.

Mimo jiné máte vystudo-
vaný obor mediální stu-
dia. Už se vám tato zkuše-
nost hodila v politice?
Hodila. V prvním ročníku

na Fakultě sociální věd UK
nás Bára Osvaldová učila, že
si musíme vždycky vybrat
stranu barikády, na které bu-
deme bojovat – buď budeme
na straně byznysu, nebo poli-
tiky, nebo novin. Vybral jsem
si politiku a každý ze spolužá-
ků z ročníku, a že jich jemezi
novináři hodně, mohou po-
tvrdit, že jsem u nich nikdy
nelobboval za svou politic-
kou kariéru. Mohu slíbit, že
se toho budu dál držet. MAH

Zoo Praha od pondělí znovu
nabídne skvělé pohledy neje-
nom na exotická zvířata, ale
také na pozoruhodné druhy
naší fauny. Ze stezky Zaká-
zanky se otevírá jedinečný vý-
hled do kolonie volavek, kte-
ré na svých hnízdech buď ješ-
tě zahřívají snůšky světle-
modrých vajec, anebo již pe-
čují o čerstvě vylíhlá mláďa-
ta. Volně žijící volavky pope-
lavé přitom v areálu zoo za-
hnízdily poprvé teprve v roce
2011. O tři roky později zde
vyhnízdilo deset párů. Letos
volavčí kolonie čítá již kolem
80hnízd a jejich počet se s po-
stupujícím jarem ještě zvýší.

V pražské integrované dopra-
vě (PID) bude od pondělka
rozšiřován počet spojů. Po
konci nouzového stavu a s ná-
vratem části dětí do škol opět
vyjedou školní autobusy. Ob-
noven bude provoz linek
označených čísly 251 až 275.
Posílen má být také provoz
autobusu číslo 112 z Nádraží
Holešovice do zoo v Troji.
V následujících dnech za-

čnou jezdit také rekreační
vlaky včetně dětského výlet-
ního vlaku Cyklohráček.
Další změny v PID zatímRo-

pid nechystá. Zájem o veřej-
nou dopravu a počty cestují-
cích bude organizace sledo-
vat. Lidé musí mít nadále ve
veřejné dopravě respirátor či
nanoroušku a v Praze je zaká-
zán nástup do tramvají a au-
tobusů předními dveřmi. ČTK

MIROSLAV
BOBEK
Zoo Praha

Volavky jsou zpět

Zahraje písně z nové desky
Po téměř pěti letech přichází kapela Jelen s novým
albem Věci a sny. Vyjde 16. dubna. Už tuto neděli ale
od 19 hodin zahrají pro své fanoušky v rámci on-line
koncertu z ateliéru Loft Bubny v Praze 7. Během vystou-
pení desku také pokřtí. V rámci vstupného bude možné
získat nové podepsané album a užít si on-line afterpárty
s kapelou. Více na musicclass.cz/jelen. MET

Školní autobusy. Vrací
se linky 251 až 275

Odpondělí si budoumoci čte-
náři vypůjčit knihy v prosto-
rách většiny poboček Měst-
ské knihovny v Praze. Počet
návštěvníků v nich bude ale
omezený. Zájemci si dosud
mohli vybrané tituly, které
měli předem objednané, vy-
půjčit pouze prostřednictvím
výdejních oken. Do ulic vyje-
dou také bibliobusy. ČTK

Pod širákem
Městská část Zbraslav
uspořádala projekt
Místa ’21 – Sochy pro Zbra-
slav. V době uzavřených
galerií představuje pod
širým nebem díla českých
sochařů. Na snímku je
plastika Jiřího Davida
s názvem Přicházejí dny,
kdy stíny jsou těžší než
těla. Organizátoři chystají
i komentované prohlídky.
Výstava končí až 22. února
2022. ČTK

Tomáš Portlík PRAHA 9

RADEK KUDLÁČEK

Číslo dne

14. 4.
Řidiče čekají na vytížené
Plzeňské ulici dopravní
omezení. Technická správa
komunikací bude po zimní
přestávce pokračovat
od 14. dubna v opravě
úseku od Trabant muzea
ke křižovatce s Bucharovou
ulicí ve směru z centra.

Knihovna.
Čtenáři mohou
na pobočky

Krátce

Open House
bude až v létě
Kvůli přetrvávající pan-
demii se rozhodli organi-
zátoři festivalu Open
House Praha posunout
jeho termín na léto.
Akce se uskuteční od
2. do 8. srpna. O víkendu
7. a 8. srpna se pro veřej-
nost otevřou desítky
běžně nepřístupných bu-
dov. Jedním z hlavních
lákadel bude palác ARA,
jehož kresba od ilustráto-
ra Jana Šrámka bude pro-
vázet i letošní vizuál. MET

„Zvolil jsem politickou
stranu barikády“
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Jak si v Botanické zahradě
hlavního města Prahy poradi-
li s absencí návštěvníků a jak
se chystají na pondělní otevře-
ní. Také o tommluvil pro Met-
ro její ředitel Bohumil Černý.

Trojská zahrada musela
být dlouho zavřená, co
jste tedy lidem nabízeli?

Botanická zahrada je bohu-
žel zavřená od 18. prosince
kvůli vládním nařízením
s ohledem na pandemii koro-
naviru. Snažili jsme se ale zá-
jemcům a návštěvníkům při-
blížit zajímavé rostliny a naši
zahradu jinými způsoby. Od
začátku roku jsme nabízeli
on-line přednášky, které měly
přímou návaznost na téma,
jež nás bude provázet letošní
sezonou, a to jsou jedovaté
rostliny. Chystáme ještě další
možnosti on-line návštěv za-
hrady a aktivit pro děti. Bota-
nická zahrada rovněž otevře
vlastní e-shop, kde bude mož-
né si koupit zajímavé knihy,

dárkové předměty, ale také
vstupenky.

Když nebudou oblíbené
jarní výstavy, půjde si něja-
ké květiny aspoň koupit?

Tradiční výstavy se bohužel
neuskuteční v době, kdy jsou
na to návštěvníci zvyklí,
nicméně je nechceme ani le-
tos o nic připravit, a tak plánu-
jeme například výstavy motý-
lů, bonsají, sukulentů, orchi-
dejí a určitě bude možnost si
i nějakou rostlinu unás zakou-
pit. V průběhu června a čer-
vence budeme postupně oteví-
rat expoziční celky s důrazem
na jedovaté rostliny. Ty zůsta-
nou otevřeny až do podzimu.
Kromě toho připravujeme
akce na vinici sv. Kláry, která
je součástí botanické zahrady,
a i nyní je možnost zastavit se
tu při jarní procházce u okén-
ka pro víno.

Využili jste uzavření
k úpravám v areálu? Péče

o rostliny asi probíhá stej-
ně, jako kdybyste měli ote-
vřeno, že?

Kromě standardní práce
v rámci zahrady, kdy dochází
k odzimování, čištění záhonů,
prořezávání dřevin, výsevu let-
niček a péče o zazimované tr-
valky v našem zázemí, využí-
váme čas k renovaci našich ex-
pozic a také k nové výstavbě.
V současné době dokončuje-
me nový vstupní areál pod tro-

pickým skleníkem FataMorga-
na, kde bude rovněž otevřena
nová restaurace. Návštěvníci
i zde najdou rozkvetlé záhony
a vodní plochu. Připravujeme
také výstavbu expozic a vý-
stavního areálu. Chystáme
rovněž spuštění nového systé-
mu zavlažování, kterýmdo bo-
tanické zahrady přivádíme
vodu z Vltavy. Novinky budou
i v rámci vinice sv. Kláry. Ná-
vštěvníci se mají na co těšit.

Jak vítáte otevření venkov-
ní části botanických za-
hrad od příštího týdne?
Můžete tak návštěvníkům
nabídnout něco aktuální-
ho, co se v zahradě děje?

Možnost otevření venkovní-
ho areálu botanické zahrady
vítáme a toto rozhodnutí nás
velmi potěšilo. Nastává to nej-
krásnější období, kdy vše kve-
te. V tuto chvíli u nás zájemci
uvidí kvetoucí hajničky, jarní
cibuloviny a další jarní květi-
ny v oblasti Ornamentální za-

hrady i v části expozice stíno-
milných rostlin v horní části
botanické zahrady. V Japon-
ské zahradě rozkvetly magno-
lie a slivoně, vystavili jsme
také některé z našich bonsají.

Jak budete hlídat a moni-
torovat povolených dva-
cet procent kapacity? Ko-
lik je to zhruba návštěvní-
ků v jednu chvíli?

Jelikož venkovní areál naší
botanické zahrady je skuteč-
ně rozsáhlý, pojme v jednu
chvíli velké množství lidí. Ka-
pacita našeho areálu však ni-
kde není přesně definovaná.
Na základě odhadů můžeme
říci, že oněch dvacet procent
by mohlo být zhruba dva tisí-
ce návštěvníků v jednu chvíli.
U vstupů máme počítadlo
vstupenek, tedy počet návštěv-
níků jsme schopni monitoro-
vat a v případě nutnosti regu-
lovat. Naše botanická zahrada
se otevře při dodržení stávají-
cích opatření. PAVEL URBAN

Bohumil Černý MAFRA

inzerce

„Do naší zahrady bude moct
dva tisíce lidí v jednu chvíli“
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Ředitelé a učitelé
základekmají jen
několik dní na to,
aby prostudovali
desítky stran „ná-
vodů“, které jim
pro pondělní ná-
vrat dětí do škol za-
slalo ministerstvo.

Jsme v Česku, takže vymýšlí-
me fígle, jak si usnadnit ži-
vot. Mnozí z rodičů „řeší“, jak
neztrácet po roce epidemie
další čas se svýmimalými ško-
láky. V normálních časech
chodí i ti menší často do ško-
ly sami nebo je rodič jen vysa-
dí před školou z auta.

Kdoměl covid, ten na
šťourání do nosu nemusí
Teď by dospělí měli svého

potomka do školy nejen do-
provodit, ale být případně
i u testování. Což je pro někte-
ré ztráta času. „Už jsem se do-
slechla, že někteří rodiče plá-
nují, že dítě nepošlou do ško-
ly v pondělí a ve čtvrtek, kdy
se testuje, ale dítě bude cho-
dit do školy jen v úterý, ve
středu a v pátek, aby neztráce-
li u testů čas,“ popisuje učitel-

ka prvního stupně pražské zá-
kladky. Pro chytrolíny však
mají školy jasný vzkaz: netes-
tovaní neprojdou.
Jenže tihle rodiče si neuvě-

domují, že se povinnosti je-
jich dítko nevyhne. „Kdo
z žáků nepřijde na testování,
bude otestován v náhradním
čase, mezitím nebude moci
do školy,“ říká jasně Ivo Mlej-
necký, ředitel Základní školy
Burešova v Praze 8. Náhradní-
mi možnostmi jsou, že dítě
už covid prodělalo, a to před
méně než 90 dny, případně
bude mít oficiální a potvrze-
ný PCR test odjinud, ne však
starší než 48 hodin. Jinak pro
ně zůstanou dveře školy uza-
vřené.

Pozor na pravidla. Rodiče
nemusí dostat dávky
Mlejnecký ale upozorňuje

na to, že neposílání dětí na
testy zkomplikuje život sa-
motnému žákovi i rodičům.
„Pokud někdo nechá dítě
doma jen pro odpor k testová-
ní, absence mu bude omluve-
na. Žákovi ale nebude posky-
tována distanční výuka, uči-
vo si bude muset dohánět
sám,“ podotýká ředitel zá-
kladní školy Mlejnecký. Rodi-
če navíc nebudoumoci v tako-
vém případě čerpat dávky na
ošetřování člena rodiny.

Na děti se už těšíme
S variantou, že se někteří

rodiče budou snažit vyhýbat
testování dětí, počítají i jin-
de. „Pokud si rodiče ve dnech
testování nechají dítě doma,
předpokládám, že by muselo
podstoupit test v jiný den,
opět ve škole,“ říká Jaroslava
Müllerová, ředitelka ZŠ v Kvít-
kové ulici ve Zlíně. Ve Zlín-
ském kraji panovala obava
z kulminující vlny covidu-19.
Včera vedení kraje nakonec

rozhodlo, že i zde žáci do ško-
ly půjdou 12. dubna. „Jsme
připraveni a moc se těšíme,“
dodává Müllerová. Nejistá
byla včera situace i na Děčín-
sku. Rozhodne se až dnes.

Snad to nějak zvládneme
Čeho se ve školách trochu

obávají, to je množství lidí
u testování žáků prvních
a druhých tříd. Někde na to
vyčlení samostatnou chodbu,
jinde extra třídu, ve které se

bude jen testovat, ne učit.
„Přítomnost rodičů, tedy ně-
jakých osmdesát až devade-
sát cizích lidí, s tím se bude-
me muset vyrovnat,“ podotý-
káMlejnecký, ředitel pražské
školy v Burešově ulici.
„Problém bude při testová-

ní, kde budou ve škole i rodi-
če, zachovávat určený odstup
jeden a půl metru,“ obává se
trochu Jaroslav Jirásko, ředi-
tel základní školy v Lázních
Bělohrad. PAVEL HRABICA

Výtěr z nosu. Slinové testy.
Antigenní, či PCR? Kdo smí
testovat a kdo ne? Minister-
stvo i pedagogové se stále
přou. Protichůdné názory
vzbuzují mezi školskými pra-
covníky i rodiči emoce.
„V příbalovém letáku k tes-

tu je uvedeno, že pracovník
musí mít na sobě ochranný
oděv, rukavice, brýle a štít,“
řekl deníku Metro Radek
Sárközi, prezident spolku Pe-
dagogická komora. Minister-
stvo školství udělilo pedago-
gům výjimku, šéf Pedagogic-
ké komory si však myslí něco
jiného.
„Ministerstvo je uvádí

v omyl a ohrožuje pedagogy
na zdraví i životě. Aktuálně
se radíme s právníky, zda po-
dat na Roberta Plagu trestní
oznámení kvůli zavádějícím
pokynům. Učitelé nejsou
zdravotníci a rozhodně nemo-
hou tyto úkony provádět,“ ar-
gumentuje Sárközi.

Na druhou stranu napří-
klad členové Asociace ředite-
lů základních škol (AŘZŠ)
předpokládají, že situaci pe-
dagogové zvládnou. Nejen
proto, že pedagogové jsou
skupina, která už byla před
časem zařazena do očkování,
a učitelé se ve valné většině
vakcíně nevyhýbají a prooč-
kovanost ve školách je už re-
lativně vysoká. „Doufám, že
se jak rodiče, tak děti i učite-
lé testování rychle naučí a že
to půjde,“ zní optimistický
názorMichala Černého, před-
sedy AŘZŠ.
Naproti tomu má Radek

Sárközi pro rodiče, kterým se
špejle v nosu dítěte nelíbí, po-
chopení. „Lepší by byly PCR
testy ze slin, které už úspěš-
ně vyzkoušela Praha 9,“ míní
prezident Pedagogické komo-
ry. Výhrady má i ke kvalitě
některých antigenních testů,
které se nyní do základních
škol distribuují. PH

Rotování i podle jazyků

Třídy prvního stupně se
budou fyzicky ve školních
objektech střídat podle toho,
jak si to zvolí samy školy.

● Někde volí systém, kde jsou
ve škole třídy A, a třídy B učí
jejich třídní on-line.

● Jinde přizpůsobují rotaci po-
dle toho, jak mají jednotlivé
třídy a ročníky například
jazykovou výuku.

● Počty žáků jsou omezeny na
15 jen v mateřských školách
u předškoláků. Ve třídách
tak může být plný počet dětí
jako v „normálním“ režimu
vyučování.

Miliony hodin fuč

76
Podle ekonoma Lukáše
Kovandy české děti v součtu
kvůli pandemii přišly o 76 mi-
lionů dnů školní výuky.

40
Zhruba čtyřicet stránek mají
pokyny ministerstva školství
k obnovení výuky a k testová-
ní žáků ve školách. Další desít-
ky stránek mají pokyny minis-
terstva zdravotnictví, které se
testování a výuky v nastave-
ných hygienických podmín-
kách týkají.

Citát

Děti, které nastoupí
do druhé třídy, přišly
o to, aby se v 1. třídě
naučily takové běžné
věci. Jako třeba sedět
v lavici, hlásit se a dal-
ší. To jsou ztráty, které
nelze zcela dohonit.
BOHUSLAV SVOBODA
POSLANEC A LÉKAŘ

Vášně. Učitelé
nejsou zdravotníci

Chytrolíni neprojdou. Kdo se
vyhne testu, do školy nesmí

Pozitivní test ve čtvrtek pošle třídu domů
Pondělí a čtvrtek jsou termíny, kdy se musí žáci prvního stupně podrobit antigennímu vy-
šetření na covid-19. Pokud bude u žáka z testu zjištěn virus, musí ještě na ověřovací test
PCR, zda je skutečně nakažený. Jeho negativně testovaní spolužáci však mohou ten den
pokračovat ve výuce, protože se předpokládá, že od pátku se se svými kamarády ze třídy
nesetkal a nenakazil je. Bude-li nějaký žák pozitivně otestován ve čtvrtek, vyučování ten
den končí pro něho i pro všechny další z jeho třídy. „Celá třída počká doma na konfirmač-
ní test pozitivního žáka,“ řekl ministr školství Robert Plaga. O dalším postupu pak roz-
hodne hygienická stanice. Domácí testování ministerstvo nepovolilo. Důvody jsou dva:
není záruka, že by byl test proveden správně, a podle resortu hrozí, že rodiče pošlou
do školy také dítě, kterému test ukázal pozitivitu. V případě, že rodiče odmítnou dítě
nechat testovat, bude po dobu „živé“ školní výuky doma, nebude se však učit v tomto
týdnu on-line, ale jen podle zadaných úloh. V týdnu, kdy bude jeho třída v distančním
formátu výuky, se musí normálně do vyučování zapojit. ČTK



SLUŽEBNÍ POBYTY V BRNĚ
LUXUSNÍ UBYTOVÁNÍ V NOVÉM EFI SPA HOTELU****

PŘI VAŠICH SLUŽEBNÍCH CESTÁCH
+420 515 557 500 • www.efihotel.cz • recepce@efispahotel.cz

Pobyty se snídaní a večeří • Parkování v areálu • Dobíjecí stanice na elektromobily • Pivovar a restaurace v objektu
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DLUHOPISY E-FINANCE CZ
ZAJIŠTĚNÉ ZÁSTAVNÍM PRÁVEM K NEMOVITOSTEM

4,1% ROČNÍ
ÚROK

Koncern e-Finance, a.s. v současnosti spravuje investice
do nemovitostí v hodnotě přesahující 1 miliardu korun.
Investiční strategií e-Finance je investovat prostředky získané
z dluhopisů do nákupu nemovitostí v atraktivních lokalitách
České republiky, jejich zhodnocování a následný prodej.
Portfolio investic najdete na www.e-finance.eu.

Dluhopisy jsou zajištěné zástavním právem na celém exkluzivním
areálu zámku Račice čítající pozemky o výměře přes 50 000 m2,
nemovitosti a samotný zámek Račice.

Zastavovaný areál zámku Račice v rámci dluhopisového programu e-Finance CZ v celkové
hodnotě uveřejněné na adrese www.e-finance.eu/zajistene-dluhopisy.

INVESTUJEME DO NEMOVITOSTÍ JIŽ 20 LET

Konečné podmínky a prospekt dluhopisů schválený ČNB naleznete na www.e-finance.cz/dluhopisy-informace.
Objednání dluhopisů: www.e-finance.eu nebo  +420 515 555 555

Česká národní banka schvaluje prospekt dluhopisového programu pouze z hlediska toho, že splňuje normy týkající se úplnosti, srozumitelnosti a soudržnosti, které ukládá nařízení
(EU) 2017/1129. Toto schválení by se nemělo chápat jako potvrzení kvality cenných papírů, které jsou předmětem tohoto prospektu. Investoři by měli provést své vlastní posouzení
vhodnosti investování do těchto cenných papírů. • Doporučujeme, aby si potenciální investoři přečetli prospekt, než-li učiní investiční rozhodnutí, aby tak plně pochopili potenciální
rizika a výnosy spojené s rozhodnutím investovat do cenných papírů.

PROPAGAČNÍ SDĚLENÍ

Investice od 50 000 Kč
Roční úrok 4,1 % po celou
dobu investice

Dvouleté dluhopisy
Úrok vyplácený jednou ročně
Možnost předčasného splacení
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Je třeba vypořádat
se s nepravdivými
zprávami. To je
mimo jiné cíl
nového ministra.

Konec Jana Blatného na pozi-
ci ministra zdravotnictví je
podle jeho nástupce Petra
Arenbergera „standardním
postupem“. Uvedl to v pořa-
du 360° Pavlíny Wolfové na
CNN Prima News. Naznačil
také, že ochranu nosu a úst
by Češi mohli ve venkovních
prostorách odložit během let-
ních měsíců. Jeho cílem je
zlepšení komunikace napříč
resortem zdravotnictví.
Nový ministr zdravotnictví

nabídku na post přijal
i přesto, že před nedávnem
pro CNN Prima NEWS řekl,
že stát v čele resortu zdravot-
nictví je sebevražedná mise.

Šlo však podle něj o nadnese-
ná slova. „Byl jsem osloven,
a jak je mým dobrým zvy-
kem, úplně jsem neodmítl
a už jsem tady,“ řekl čerstvě
jmenovaný šéf resortu zdra-
votnictví.
Od funkce ho neodradil ani

způsob, jakým premiér An-
drej Babiš odvolal Arenberge-
rova předchůdce Jana Blatné-
ho. Ten ještě v úterý odpoled-
ne tvrdil, že o svém možném
odvolání zatím od premiéra
neslyšel.
Mezi Arenbergerovy hlavní

cíle v čele resortu bude patřit
zajištění co nejvíce vakcín
a také zlepšení komunikace.
„Chtěl bych trochu zlepšit
a přidat na komunikaci mi-
nisterstva směremk veřejnos-
ti. Přichází řada informací,
které je potřeba selektovat,
nějakým způsobem vysvětlo-
vat a podávat pravdivé infor-
mace,“ řekl Arenberger ve vy-
sílání CNN Prima NEWS. Nut-
né je podle něj také vypořá-

dat se s přílivem fake news,
které se šíří mezi občany.
Arenberger se bude zabý-

vat i tvrzením epidemiologa
Romana Prymuly, podle kte-
rého tři české společnosti
chtějí v tuzemsku vyrábět
ruskou vakcínu, uvedl včera
na CNN Prima NEWS. iDNES.cz

Dobrovolní hasiči přivezli další antigenní testy. ČTK

„Pokud chtěl pan premiér udržet
svůj neformální pakt s prezidentem,
tak mu nic jiného nezbývalo. Pro bu-
doucí jmenování premiérem po vol-
bách 2021musel podobný krok zkrát-
ka udělat,“ uvedl politolog Lubomír
Kopeček z Masarykovy univerzity
v Brně, který se spolu se svým kole-
gou vyjádřil k odvolání Jana Blatného
z postu šéfa českého zdravotnictví.
Podle Josefa Mlejnka z Fakulty sociál-
ních věd Univerzity Karlovy se teprve
v budoucnu uvidí, zda má konec Jana
Blatného souvislost s ruskou vakcí-
nou Sputnik V. Prezident jej znovu
tvrdě kritizoval za to, že podle něj
blokoval vakcíny proti covidu-19
z Ruska a Číny.
Blatný několikrát zopakoval, že ne-

povolí očkování vakcínou, která
nemá certifikát od Evropské agentu-
ry pro léčivé přípravky (EMA). Podle
Mlejnka byl Blatný obětován, aby se

zkrátka „něco udělalo“, i když není
přímo jeho vinou, že boj s pandemií
není příliš úspěšný a vakcinace je po-
malá. Bývalýministr nebyl podle poli-
tologa animoc oblíben kvůli protiepi-
demickému systému PES, byť jej lze
vnímat jako dobře míněnou snahu
vnést do boje s koronavirem nějaký
řád. „A v politice mu chyběly zkuše-
nosti včetně mediálního vystupová-
ní,“ dodal Mlejnek. Výměna podle Ko-
pečka znamená několikáté přerušení
kontinuity v řízení ministerstva.
„Nový ministr se bude nějakou dobu
orientovat v řízení resortu i ve vládě,
kde bude mít logicky jako nováček
slabší postavení. Navíc ani kontext,
za jakého se stal Petr Arenberger mi-
nistrem, není šťastný a oslabuje jeho
veřejnou pozici,“ poznamenal. ČR za
to může podle něj zaplatit opaková-
ním některých problémů se zvládá-
ním pandemie. ČTK

Boj nekončí

Postup rozvolnění považuje
nový ministr za dobrý. Bude
apelovat na lidi, že boj
s pandemií není u konce.

● Je tak patrné, že roušky
budou Češi muset ještě
nějaký čas nosit. Připomněl
situaci z loňského léta
v Německu, kde se sice na
ulicích roušky nenosily, ale
při vstupu do obchodů si je
lidé nasazovali. Podobný
systém by tak možná mohl
fungovat i v tuzemsku.

Hasiči do škol
Týmy hasičů v těchto
dnech objíždějí úřady
a školy s antigenními tes-
ty pro děti. Ty budou mu-
set mít děti před vstupem
do školy povinně splněny.
Někteří rodiče dopředu
oznamují, že do školy děti
nepošlou, nebo odmítají
testování a roušky. „Ne-
zvládáme komunikaci
s rodiči. Co se předtím
dělo s rouškami, děje se
stále. Rodiče mají oporu
v právnících, sdružují se
na sociálních sítích, minis-
terstvo na to nereaguje.

Necítíme podporu,“ řekl
například ředitel chrudim-
ské ZŠ Dr. Peška Jaroslav
Víšek. Více o tomto aktuál-
ním tématu na straně 4.

Nový test. Covid
pozná podle chuti
Výzkumníci Univerzity
Pardubice vyvinuli test,
který pozná onemocnění
podle poruch chuti. Lidé
by se jím mohli sami tes-
tovat. Ztráta chuti i čichu
je vedlejším projevem
některých onemocnění
včetně covidu-19. ČTK

Politologové. Blatného
musel Babiš odvolat

Češi si asi vezmou
příklad z Němců

Počet nemocných klesá

7015
Ve středu přibylo v Česku 7015 potvr-
zených případů koronaviru. V mezi-
týdenním srovnání je to pokles
o 240 případů. Oproti úterý bylo nově
nakažených zhruba o 1450 více, ale
úterní nárůst byl nejnižší za pracovní
den od poloviny prosince. Vyplývá to
z údajů ministerstva zdravotnictví.

Mrtví

27 466
Na covid-19 k včerejšímu večeru
zemřelo 27 466 lidí. Počet hospitalizo-
vaných klesl podle revidovaných dat
ve středu téměř o 500, na 6504 pacien-
tů. V těžkém stavu bylo 1349 z nich,
o 50 méně než v úterý. K včerejšímu
ránu byla v nemocnicích volná čtvrti-
na standardních lůžek s kyslíkem.

Krátce

inzerce
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Pivovar šetří, ale vaří dál
Minipivovar Beer Factory se po čtyřech letech fungování
přesunul kvůli koronakrizi z Plzně na vesnici a zbavil se
restaurace. Snížil si tak náklady o dvě třetiny. Po otevře-
ní restauračních zahrádek, které odhaduje na konec dub-
na, očekává velkou poptávku po pivu. „Už se to začíná
projevovat vyšším prodejem v PET a skleněných lahvích,“
řekl vrchní sládek minipivovaru Petr Krýsl. 2x ČTK

„Vaše chování je
neslušné a nepřija-
telné,“ řekl Vystrčil
na adresu preziden-
ta a premiéra.

Miloš Vystrčil, předseda Sená-
tu, se vyjádřil k odvolání mi-
nistra zdravotnictví a k jedná-
ní dvou nejvyšších představi-
telů českého státu. Za neoma-
lené a nepřijatelné považuje
to, vysmívají-li se ústavní čini-
telé, například prezident, li-
dem, opovržlivě se vyjadřují
o jejich práci či inteligenci.
„Považuji za projev nejhlubší-
ho úpadku, pokud jsou zá-
stupci například médií nazý-
váni hyenami anebo ochrán-
ci naší bezpečnosti čučkaři,“
uvedl Vystrčil ke dvěma ze Ze-
manových výroků. „Premiér
se i v případě nejbližších spo-
lupracovníků, kteří mají nej-

větší váhu a povinnost bojo-
vat proti pandemii, chová ne-
vypočitatelně, bezohledně,
neslušně,“ prohlásil Vystrčil.
Reagoval tak na způsob odvo-
lání Jana Blatného z funkce
ministra zdravotnictví, který
se o svém sesazení dozvěděl
z médií. Vystrčil proto poklá-
dá takovéto chování za ne-
slušné, demoralizující a poni-
žující.

Za zásadní ohrožení bezpeč-
nosti označil Vystrčil také sku-
tečnost, že část vládních čini-
telů ignoruje stanoviska bez-
pečnostních složek a do pří-
pravy výstavby nového bloku
Jaderné elektrárny Dukovany
chce začlenit ruskou firmu
Rosatom. Vystrčil mluvil také
o ignorování závěrůNKÚ o po-
chybeních v hospodaření stá-
tu, o svalování viny na druhé.
Pokládá to za destrukci dob-
rých mravů a společenských
norema zásadní ohrožení svo-
body a demokracie i úspěšné
budoucnosti ČR. ČTK

Kritika od
šéfa Senátu

Krátce

Obnoví se
vlakové spoje
České dráhy po částeč-
ném uvolnění některých
protikoronavirových
opatření obnoví na vy-
braných regionálních lin-
kách plný provoz. Do-
pravce už v tomto týdnu
obnovil provoz na větši-
ně spojů na Pardubicku,
následuje Královéhradec-
ký kraj a sever Moravy.
Jezdit začnou také přes-
hraniční vlaky do Ně-
mecka a rekreační spoje.

Nová houba
Mykologové popsali
nový druh muchomůr-
ky, roste v Česku i ve
Francii. Dostala název
Amanita vladimirii po
mykologovi Vladimíru
Antonínovi. Ten s kole-
gou poprvé houbu sbíral
v Beskydech a Javorní-
kách. Zda je houba jedlá,
nebo jedovatá, mykolo-
gové neinformovali. Po-
kud by na ni houbaři na-
razili, mají si ji prý spíše
vyfotit. ČTK

inzerce
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„Novou Ameriku“
zaplatí představite-
lé byznysu.

Prezident Joe Biden oznámil
plán federální injekce ve výši
2,3 bilionu dolarů (44,1 bilio-
nu korun). „Je to největší in-
vestice do Ameriky od druhé
světové války,“ pronesl Biden
na setkání v Pittsburghu.

Návrat do minulosti
Šéf Bílého domu svůj pro-

jev prošpikoval narážkami
na vesmírný program Johna
F. Kennedyho či tažení proti
chudobě a rasové nerovnosti,
které určovalo domácí politi-
ku koncem 60. let. Podle ko-
mentátorů ale důraz na obno-
vu infrastruktury ze všeho
nejvíc evokuje programNový
úděl, jímž prezident Franklin
D. Roosevelt v 30. letech vyve-
dl USA z Velké hospodářské
krize. „Nový úděl byl ještě gi-
gantičtější, nicméně i tak Bi-
denův návrh bere dech,“ na-
psal komentátor The Wa-
shington Post Fareed Zakaria.

„Zároveň ale musíme vidět,“
pokračuje Zakaria, „že Ameri-
ka už dávno není zemí, kde
mosty a dálnice rostou závidě-
níhodnou rychlostí. Bujení
byrokracie, korupce a regula-
cí vede k nekonečným zpož-
děním a předražování zaká-
zek.“
Pokud se však těmto nešva-

rům podaří zabránit, demo-
kraté z toho mohou politicky
těžit. Biden slibuje, že v dů-
sledku jeho plánu vznikne až
osmnáct milionů pracovních
míst – především pro lidi bez
vyššího vzdělání, takzvané
modré límečky, které v uply-
nulých letech přecházely k re-
publikánům.

Vymazání Trumpa
Bidenovým kritikům z řad

republikánů obzvlášť vadí
fakt, že plán „Nové Ameriky“
chce financovat zvýšením
korporátních daní z nyněj-
ších 21 procent na 28 pro-
cent. Tím se zároveň odvolá
daňová reforma Donalda
Trumpa, která zvýhodnila bo-
haté. „Představitelé byznysu
sice léta volali po velko-
rysých investicích do infra-
struktury, ale nelíbí se jim,
že by je měli platit ze své
kapsy,“ podotýká Zakaria.
Demokraté každopádně

drží většinu v Kongresu, ces-
tu k historickým investicím
mají umetenou. iDNES.cz a HAL

Prezident Joe Biden AP

USA se zhlížejí ve
zlatých 30. letech

Slovensko podle státního Rus-
kého fondu přímých investic,
který zodpovídá za marke-
ting vakcíny Sputnik V v za-
hraničí, porušilo kontrakt na
dodávku této očkovací látky
proti covidu-19. Moskva pro-
to požádala slovenskou vlá-
du, aby vrátila zásilku vakcí-
ny. Fond podle agentury
TASS sdělil, že slovenský Stát-
ní ústav pro kontrolu léčiv
(SÚKL) porušil smlouvu tím,
že zadal testování dodané zá-
silky Sputnik V laboratoři,
jež není součástí sítě oficiál-

ních laboratoří Evropské
unie, přestože tato síť je do-
stupná. Fond na Twitteru uve-
dl, že rovněž požádal o zaslá-
ní šarže do speciálně certifi-
kované laboratoře k dalším
kontrolám.
SÚKL dříve uvedl, že vakcí-

ny, které obdržel, se lišily od
šarží přezkoumávaných Ev-
ropskou agenturou pro léčivé
přípravky (EMA) a odborným
časopisem Lancet. „Podle pu-
blikovaných zpráv by se Sput-
nik V měl používat přibližně
ve 40 zemích světa, ale tyto

vakcíny spojuje jen název,“
uvedl SÚKL v prohlášení.
Rusko tvrdí, že všechny šar-

že jsou stejné. Bratislava do-
sud nerozhodla, zda bude
Sputnikem V očkovat obyva-
tele. SÚKL s ohledemna nedo-
statek informací nevydal své
hodnocení přínosů a rizik rus-
ké vakcíny.
Kvůli její dodávce včera

Moskvu navštívil slovenský
ministr financí Igor Matovič,
který její nákup prosadil ješ-
tě z pozice premiéra navzdo-
ry odporu části koalice. ČTK

Kulatiny oblého „warťase“
Východoněmecký automobil Wartburg zůstává ve stínu
menšího a slavnějšího trabantu, ale ve své době těchto
pozoruhodných dvoutaktů jezdily i po československých
silnicích desetitisíce. Podobně jako za menším bratříč-
kem zůstávala i za „warťasem“ oblaka dýmu, také on
však majitelům poskytoval spolehlivé služby. Poslední
wartburgy sjely z výrobních pásů v Eisenachu 10. dubna
1991, jen tři týdny předtím, než se rozloučil i trabant. ČTK

Pohodu v Řecku si
již užívají Izraelci
„Turistická sezona začne
v Řecku navzdory epide-
mické situaci, která se
nyní zhoršuje, podle
plánu 14. května,“ řekl
ministr cestovního ruchu
Charis Theocharis. Už
nyní jezdí do země mno-

ho turistů, zejména izrael-
ských. Ti na základě bila-
terální dohody nemusí
do karantény, pokud mají
očkovací pas.

Neklid na východě
Ukrajinský prezident
Volodymyr Zelenskyj
zamířil na východ země,
kde v poslední době

panuje napjatá situace.
Na linii oddělující ukrajin-
ské ozbrojené jednotky
a síly proruských separa-
tistů se dále střílí, armáda
informovala o dalším zabi-
tém ukrajinském vojáko-
vi. Ruské ministerstvo
obrany oznámilo, že pře-
souvá do Černého moře
přes deset lodí na vojen-
ské cvičení. ČTK

Krátce

Spojené státy nezahálí

Aspoň jednou dávkou byla oč-
kována třetina populace USA.

● Všichni Američané starší
16 let se budou moci posta-
vit do fronty na vakcínu již
v pondělí 19. dubna, nikoli
až 1. května, jak se původně
předpokládalo.

Bratislava. Otazníky nad
ruskou vakcínou přibývajíPŘÍBĚH STALKINGU

ZE SOUČASNÉHO JAPONSKA

NACUKO IMAMURA
ŽENA VE FIALOVÉ SUKNI

KNIHU POHODLNĚ ZAKOUPÍTE TAKÉ
V INTERNETOVÉM KNIHKUPECTVÍ WWW.KOSMAS.CZ

ZE SOUČASNÉHO JAPONSKA

NACUKO IMAMURA
ŽENA VE FIALOVÉ SUKNI

KOMERČNÍ SDĚLENÍ

PROFIMEDIA.CZ
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Viry známe především jako parazity,
kteří vyvolávají infekční choroby.
Existuje však i skupina virů, jež doká-
že napadat nám škodlivé bakterie.
V situaci, kdy na infekce přestávají
fungovat antibiotika, je využití tak-
zvaných bakteriofágů slibnou ces-
tou. Ostatně v Asii se k léčbě využíva-
jí dlouho a zkouší se i v USA. Bakterio-
fágy, jež původně zůstaly ve stínu an-
tibiotik, zažívají tak celosvětový
comeback.Mohou nahradit antibioti-
ka? Čtěte v novém vydání Téma. MET

Na první pohled je to šílenost. Přesto
se parta kolem brněnského dobro-
druha a podnikatele Alberta Fikáčka
vydá trolejbusem kolem světa. S tý-
memSirFogg.com a za pomoci dobro-
volníků ho přestavuje a v létě chce vy-
razit směr Vladivostok.

Nejprve prosím vysvětlete,
na co trolejbus pojede.

Vždy na elektřinu. V trolejbuso-
výchměstech ji budeme čerpat po do-
hodě z trolejí místního podniku a bu-
deme tím nabíjet baterku. Ta bude
mít ale malý dojezd, proto na vel-
kých přejezdech si budememuset ba-
terii dobíjet i z dieselgenerátoru a zá-
suvek místních lidí přes noc. Solární
elektrárna na střeše trolejbusu ani
zdaleka nestačí na výkon trolejbusu.

Jak jste vůz sehnal?
Koupit trolejbus je překvapivě

snazší, než se zdá. Sháněl jsem ho
půl roku, až jsem se jednoho dne ná-
hodou podíval na Bazoš.cz, zadal do
vyhledávače trolejbus – vyskočilo na
něm, že před hodinou někdo vystavil
inzerát. Trolejbus prodával opavský
dopravní podnik.

Bral byste jakýkoli trolejbus,
nebomusel stroj něco splňovat?

Hybridní trolejbus je pro nás velká
výhoda, je už naučen na více zdrojů
energie. Taky jsme chtěli, aby to byl
schválený typ ve státu, ve kterém tro-
lejbus registrujeme.

Expedice se už chvíli připravuje,
co byl zatím největší problém?
Největší problém je sehnat víza

v době pandemie. Také se špatně shá-
nějí technici, kteří rozumí hybrid-
ním trolejbusům.

Jak zmíněná pandemie expedici
ovlivnila?
Zásadně, velice jsme zjednodušili

trasu a čekáme na aktuální situaci.

K expedici se mohou lidé přidat.
Jak to bude fungovat?
Stačí se podívat na web Trolejbu-

sem.cz a vyplnit nezávaznou přihláš-
ku, kdy a na jak dlouho by cestovate-
lé chtěli jet. Počítá se s tím, že lidé po-
jedou vždy jen určité úseky podle
svých časových možností. Opravdu
zkušení trolejbusáci mají cestu zdar-
ma. Všichni ostatní dobrodruzi se
musí podílet na nákladech, které vy-
cházejí zhruba přes tisíc korun den-
ně na osobu.

Na co se na cestě nejvíc těšíte
a z čeho máte naopak největší
obavy?
Nejvíce se těšíme na vřelé přijetí

místních, když jim s trolejbusem při-
staneme na dvorku, a nejvíce se obá-
váme zmíněných omezení kvůli
kurňa viru. Nebereme to na lehkou
váhu, ale nejsme typy lidí, kteří nedo-
kážou improvizovat a nechají se odra-
dit. Navíc imunizace už u nás úspěš-
ně proběhla. MAREK HÝŘ

Téma. Přátelské viry

Dobrovolníci do vozu přidají trakční baterie, postele, gauč a gril. M. ZAVADIL

48

Trolejbusem
objedou svět
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Pandemie nahrává
sledovanosti i pi-
rátství. Deník
Metro si posvítil
na chování diváků
u obrazovek.

Streamovací platformy dáv-
no změnily způsob, jakým
lidé vnímají televizi. Pak při-
šel lockdown a promnoho di-
váků po celém světě se staly
internetové televize a jejich
obsah trvalou náhradou po-
temnělých kinosálů. Sledova-
nost vysílání na malých obra-
zovkách, ať už klasického vy-
sílání, či streamu, je podle ak-
tuálních průzkumů nejvyšší
za posledních 24 let. Roste sle-
dovanost sportovních událos-
tí, lidé ale také oprašují klasi-
ky jako Simpsonovi či
Dr. House. Deník Metro se
s pomocí statistik podíval na
to, jak se v poslední době cho-
vají diváci u obrazovek.

Hlavně ne zprávy
Podle dat vyplývajících

z průzkumupro Asociaci tele-
vizních organizacímá televiz-
ní přijímač 95 procent čes-
kých domácností. Tři z deseti
domácností mají dokonce

dva a více televizorů. Podle
statistik roste rovněž počet
uživatelů streamovacích plat-
forem, u nichž si lze vybrat se-
riál či film a sledovat jej,
když se to divákovi hodí. Obě
největší světové internetové
televize ve světě i v Česku –
Netflix a platforma HBO – za
loňský rok potvrdily růst po-
čtu zákazníků. A lidé se bě-
hem pandemie uchylují ke
sledování odpočinkových fil-
mů nebo sportu.
Společnost Netflix těsně

před koncem roku zveřejnila
informace o nejsledovaněj-
ších pořadech v České repub-
lice. Nejvíce sledovaným
žánrem byly dramatické a de-
tektivní filmy a seriály. Dru-
hé místo v žebříčku obsadily
komedie. Proti roku 2019 za-
znamenala největší skok ka-
tegorie fantasy, která narost-
la šestnáctkrát. Devítinásob-
ně větší zájem byl o romanti-
ku. Často jde o staré „kusy“,
na které jste se dívali v mládí.
„Naše paměť je selektivní
a má tendenci si idealizovat
vše, co bylo dříve. Návrat ke
starým filmům nám tuto ilu-
zi ztraceného ráje posílí a my
se na chvíli cítíme opět v bez-
pečí, v časech, které nám při-
padaly klidné a srozumitel-
né,“ říká psycholog a psycho-
terapeut Daniel Štrobl.

K podobným závěrům do-
spěl britský výzkum publiko-
vaný vědci z Centra participa-
tivní kultury univerzity
vHuddersfieldu. Podle něj bě-
hem pandemie začalo využí-
vat internetové televize publi-
kum starší 35 let, což dříve
nebylo tak obvyklé. Z výzku-
mu vyplývá, že lidé se během
pandemie obraceli k televiz-
ním zprávám jako k seriózní-
mu zdroji pro pochopení
rychle se měnící situace. Po-
dle výsledků studie ale zvýše-
ná konzumace zpravodajství
vedla ke zvýšené úzkosti. Čas
strávený společným sledová-
ním s rodinou pak často při-
nášel „bezpečné“ a známé po-
řady. „Obecně lze říci, že děti
a naopak senioři byměli zpra-
vodajství zejména během
pandemie omezit zcela či na
nezbytnéminimum,“ dodává
Štrobl.

Simpsonovi? 322 hodin
Vcelku originálně se posta-

vil ke zvyšující se oblibě sle-
dování seriálů tým analytic-
kého webu Picodi.com. Poté,
co zvýšený počet odběratelů
vyhnal tržní hodnotu strea-
movacího giganta Netflixme-
ziročně o 72 procent, rozhodl
se spočítat, kolik zaberou jed-
notlivé pořady divákům času.
„Žebříček otevírají Simpsono-
vi. Tento nejdéle vysílaný
americký animovaný seriál
se stal nejen nekonečným
zdrojem memů. První díl byl
vysílán v roce 1989, takže se-
riál je tu s námi už přes 30 let
a do té doby vzniklo téměř
700 dílů. Zhlédnutí všech sé-

rií by nám zabralo 322 hodin
nepřetržitého sledování,“
uvádí za analytiky z pico-
di.com Ewa Pikul Czepcová.
Americký seriál Lovci duchů
je druhým nejdelším seriá-
lem na seznamu. Pokud by
chtěli diváci vidět všech pat-
náct sérií, museli by tomu vě-
novat 246 hodin. Na třetím
místě se umístil Dr. House –
131 hodin. „I když chceme dr-
žet prst na tepu doby, nemusí-
me trávit u počítače tolik
času. K nejkratším a zároveň
nejpopulárnějším seriálům
zase patří pětidílná minisérie
Černobyl, kterou zhlédneme
za 5 hodin 27minut nepřetrži-
tého sledování, a Dámský
gambit, jenž zabere 6 hodin
35 minut,“ dodává Czepcová.
Údaje o seriálech brali ana-

lytici z webu IMDb.com, tedy
americké internetové databá-
ze filmů, seriálů a her. Do žeb-
říčku byly zařazené pouze po-
zice s hodnocením 8,0 a více
a počtemhodnocení od 250 ti-
síc výše. Délku seriálů získali
sečtením délky všech jednot-
livých dílů. Zařadili série
a díly, které byly vysílané
před březnem 2021. Kdyby se
našel odvážlivec, jenž by se
pustil do seriálového marato-
nu a rozhodl by se zhlédnout
všechny nejlépe hodnocené
seriály, musel by tomu věno-
vat 2806 hodin. To je asi
175 dní včetně pauzy na osmi-
hodinový spánek.

Piráti ze streamu
Pandemie ale nahrála ne-

jen rekordní sledovanosti,
ale také rekordnímu pirát-

ství. Ne každý si je v tuzem-
sku ochoten předplatitměsíč-
ní paušál a raději si místo sle-
dování internetových televizí
části jejich obsahu nelegálně
stáhne. Jen během podzimu
loňského roku vzrostlo pirát-
ství na internetu o více než
tři sta procent. Pozornost pi-
rátů se od tradičních kinohi-
tů přesunula k nejžádaněj-
ším seriálům streamovacích
služeb. Premiéry se ve vel-
kém přesunuly na příští rok,
jen několik velkých titulů šlo
do kin v létě, případně na
podzim prostřednictvím in-
ternetu. Což samo o sobě na-
hrálo pirátům, kteří se tak
lépe dostali ke kvalitním ko-
piím. „Každá služba má něja-
ký ten hit nebo trendy seriál,
jenže pro běžné uživatele ne-
dává smysl si předplácet
všechny služby. Proto i tito di-
váci v jistý moment začnou
obsah nelegálně stahovat,“
popisuje Erika Luzsicza, ředi-
telka distribuční společnosti
Axocom.
Podle ní kvůli interneto-

vým televizím a pirátům pa-
radoxně klesá počet diváků
klasických televizních stanic.
Čestnou výjimkou jsou ty
sportovní. „Lidé se dívají vět-
šinou živě, bez ohledu na vysí-
lací čas,“ uvedl Jan Schöppel,
marketingový ředitel televi-
ze Telly, která se specializuje
na sportovní přenosy. Mezi
nejoblíbenější patří hokejové
a fotbalové zápasy. Ze zahra-
ničních lig hlavně britská, ně-
mecká a španělská. Podobný
zájem hlásí i konkurenční
O2 TV. FILIP JAROŠEVSKÝ

STANDA
HLOŽEK
„Fanynky si mě hlídaly.
Sledovaly i to, jestli jdu
na hotel sám.“

PRÁVĚ
VYCHÁZÍ

každý pátek ZDARMA
TÝDENÍK

Všechny díly Simpsonových? Museli byste si vzít pár týdnů dovolené. 20TH CENTURY FOX

Simpsonovi i detektivky. Během
lockdownu oprašujeme klasiku

inzerce



Jak pomůžete Klokánkům?
Vždy 50 % z prodejní ceny
pomáhá financovat běžný provoz
dětských Klokánků – domovů
pro ohrožené děti.

K dispozici jsou mikiny
a dětská, dámská i pánská trika
v různých barvách.

dětských Klokánků – domovů 
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Jak pomůžete Klokánkům?
Vždy 50 % z prodejní ceny 
pomáhá financovat běžný provoz 
dětských Klokánků – domovů 

Doprodej kolekce
Transport Janka Rubeše

Kompletní nabídku najdete na: fanshop.dpp.cz
Platby možné platební kartou on-line, převodem na účet fanshopu DPP nebo dobírkou
u České pošty. Dodání zboží prostřednictvím České pošty nebo lze využít možnost
vyzvednutí v Infocentrech Můstek, Hradčanská, Anděl a Nádraží Veleslavín.

Motiv Transport od Janka Rubeše
a Matěje Janáka přibližuje cestování prostředky
městské hromadné dopravy.

FANSHOP
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Jeho profesní
život je docela
drsný. Jako voják
prošel misemi
v Afghánistánu
a Kosovu, přesto
se z něj nevytratila
romantická duše
malého kluka.

Dan Suk je dalším Čechem,
který si plní sen a utíká od sta-
rostí všedního života, který je
právě v těchto měsících plný
nástrah.Mluvíme o koronavi-
ru nebo dění ve společnosti.
Deník Metro vám přináší dal-
ší zajímavý osud Čecha, milý
příběh, kterých není moc.
Před 16 lety hledali levné

bydlení. Začal svůj život se
svou ženou Petrou budovat
ve vesničce Tochovice nedale-
ko Příbrami ve starém dráž-
ním domku – vechtrovně.
Tam celý jeho příběh, kdy se
nechal okouzlit železnicí, za-
čal. A nutno říct, že vlastně
náhodou. „Můj dědeček byl
zaměstnaný u dráhy jako sig-
nalista, dalo by se předpoklá-
dat, že k takovému koníčku
jsem vždy měl předpoklady.
Omyl. Byla to souhra náhod,
že mí rodiče pořídili starou
rozpadlou vechtrovnu jako
chatičku se zahrádkou a to,
že jsem potkal svou nynější
ženu Petru. V roce 2005 jsme
vechtrovnu od rodičů odkou-
pili a začali jsme si plnit sen
o útulném klidném bydlení.
Leckdo namítne, že bydlet
u dráhy, kde vlaky projíždí
30krát denně, je absolutně
nemyslitelné. Opět omyl, je
tu takový klid, že jakýkoli člo-
věk z města by vám záviděl
a prakticky se těšil na každý
průjezd vlaku a na věci s tím
spojené,“ říká pro deník Met-
ro Dan Suk.

Byl to středověk, směje se
Oživování vechtroven se

těší v dnešní době velkému

zájmu. Podle Dana lidé, kteří
se zajímají o historii nebo se
chtějí oprostit od neskutečně
bláznivého tempa dnešní
doby, rádi zajedou načerpat
na taková místa energii, za-
vzpomínat, jak tudy dříve vla-
kem projížděli. Jak ale sám
říká, on ze začátku hledal
klidné místo pro žití. To až
později rozjel budovánímalé-
ho železničníhomuzea a hos-
půdky. „Je potřeba říci, že za-
čátky byly velmi kruté. Suchý
záchod, venkovní sprcha,
elektřina zcela nevyhovující
bydlení na úrovni, vytápění
pouze kamny na dřevo,
prostě středověk,“ usmívá se.

Všechno začalo malou
nádražní svítilnou
Během dvou let se jim po-

dařilo zrekonstruovat inte-
riér domku a do pěti let z něj
bylo obstojné bydlení i s pěk-
nou zahrádkou. „Jelikož v tu
dobu už jsem byl zaměstnán
jako profesionální voják, za-
čal jsem uvažovat o nějakém
zázemí, kde bychom se moh-
li scházet s přáteli a kolegy
z práce, něco ugrilovat a po-
pít. Nejdřívemě napadlo udě-
lat pergolu a stylizovat ji do
vojenského stylu. Jenže kdo
by chtěl žít prací i doma. Ne-
jsem žádný zelený mozek,
jak se s oblibou nám vojá-
kům říká. Tudíž druhá mož-
nost se rýsovala jako jasná.“
Dan, který se mimocho-

dem před prací pro armádu
živil jako řidič kamionu a po
Evropě najel 1,5milionu kilo-
metrů, si vzpomněl, že jed-
nou v aukci na internetu vy-
hrál malou nádražní svítilnu
a napadlo ho udělat u drážní-
ho domku krásnoumalou ná-
dražní čekárnu s výdejním
okénkem, dobovými jízdní-
mi řády a lampami. „Jenže to
bych nebyl já, abych si nespl-
nil i další sen. Vždy jsem si
přál mít u domu něco, co by
odlišilo náš dům od ostat-
ních, a bylo už zdálky vidět,
že zde bydlí nadšenec pro že-
leznici. Není přece nic roman-
tičtějšího než mít doma

funkční návěstí, blikající vý-
stražníky, nebo dokonce
funkční závory. To potvrdí de-
vět z deseti manželek,“ říká.
Jak tyhle všechny nádražní

věci sháněl, poznával nové
a nové přátele, kteřímu dopo-
ručovali další nové a nové
věci, radili, co by měl ještě
přidat, upravit a postavit, až
se rozhodl uskutečnit sen nej-
větší. „Pořídím si svůj vagon
s vlastní lokomotivou a udě-
lám si v něm zimní sídlo na
schůzky s přáteli a dětmi,
když letní pergola bude zazi-
movaná,“ libuje si, že se roz-
hodl správně.
A když lokomotivu, tak je-

dině Brejlovce! „Moje srdeční
záležitost. Skoro nemožné
něco takového sehnat. Až te-
prve koncem září 2016 jsem
sehnal zachovalou kabinu.
Spoustu dní předem jsempře-
voz zařídil, zjistil si míry a se-
hnal znalecký posudek, aby
vůbec byla akce možná,“ po-
pisuje první peripetie.
S kamarádem vyrazili do

České Třebové. Perfektně na-
plánované, vše mělo být bě-
hem pár hodin vyřešené. Jen-
že až na místě, když kabinu
nakládali, zjistili, že míry
byly špatně udané. Vše dolů,
cesta 300 kilometrů zpět, se-
hnat nízký vlek a po třech ho-
dinách odpočinku znovu na

cestu. Druhý pokus proběhl
už bez problémů a Brejlovec
se už pyšnil na svém novém
místě, v novém domově v To-
chovicích. A Dan přemýšlel,
kde sehnat vagon za lokomo-
tivu. To se mu podařilo až
o dva roky později. Svůj další
kousek našel díky kamarádo-
vi jen 15 kilometrů od Tocho-
vic skoro zadarmo. Ideální ná-
pad se nakonec zrealizoval.
Dan s bratrem připravili z ori-
ginálních pražců podklad
pro vagon.
„Od té doby semi snaží přá-

telé pomáhat. Shání drobnos-
ti, které potěší takový druh
nadšenců, jako jsem já. Růz-
né staré cedulky, čísla, stoján-
ky, držáky a další maličkosti,
které jen posilují mou myš-
lenku udělat nakonec
z mého vagonu místo, kam
rodiče zdarma vezmou své
děti, ukážou jim, jak to dříve
na železnici vypadalo, a ti dří-
ve narození zavzpomínají na
své mládí,“ říká Dan.

Velké plány frajera
Z jejich zahrady se pomalu

stává železniční muzeum.
Prozatím tu mají staré drážní
lampy, cedule a označení ná-
věstidel, drážní telefon, svě-
telná a mechanická návěstí,
kabinu z trutnovského Brej-
lovce 750.346-9, služební va-

gon, ale největší raritou je
zde zvoncová návěst – heka-
fon, „číňan“ – z roku 1920.
„Vedle vechtrovny máme za-
hradu, která bude brzy rozdě-
lena na soukromou a veřej-
nou živým plotem, podél po-
zemku vysázím túje, aby to
vytvořilo útulné klidné pro-
středí, a pergolu samozřejmě
dozdobí popínavé růže nebo
visuté truhlíky s jinými popí-
navými druhy,“ představuje
svoje plány.
V budoucnu chce ve vago-

nu otevřít malé občerstvení,
aby si při návštěvě měly rodi-
ny s dětmi kam sednout. Počí-
tá i s výrobou stojanů na kola
v dobovém stylu železnice
a dětského koutku ve formě
vláčku, pískoviště nebo prolé-
začek.
„Rodina mému snu od po-

čátku moc nevěřila, že by ho
šlo dotáhnout do zdárného
konce, a i v současné době je
stále na pochybách. Přátelé
se mým plánům smějí, mají
mě za blázna a už jsem si zvy-
kl i na hlášky typu ‚ještě že
ten můj manžel je normál-
ní‘,“ říká a jen si lehce postě-
žuje, že tu loni měl nečeka-
nou návštěvu. Kvůli ní nain-
staloval bezpečnostní kame-
rový systém včetně alarmu.
Taky mu to tady hlídají dobr-
manka se stafordem. Ale li-
demvěří a je jim vděčný. „Pře-
kvapujemě facebooková sku-
pina U KOLEJÍ, kterou jsem
založil a kde je spousta lidí,
kteří mému snu fandí,“ říká
velmi aktivní skoropadesát-
ník Dan. Připomíná, že není
členem žádného spolku, ne-
pobírá žádné dotace. Hodně
mu pomohla jeho manželka,
která všechno tohle svolila
mít na zahradě. „Určitě by
můj sen dávno skončil.
A také mi pomáhají mí přáte-
lé, i díky nim získávám pod-
poru svého úsilí,“ uzavírá
Dan Suk. MAREK PEŠKA

Daniel Suk Sbírka roste. Dan má na zahradě stroje, které se 30 let někomu válely ve stodole. Mnohé z nich jsou už unikátní. 6x ARCHIV D. S.

Kabina milovaného Brejlovce na zahradě

Fotografie najdete na

WWW.METRO.CZ

frajer

Profesionální voják si staví sen.
U jeho vechtrovny roste nádraží
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Počasí

„Trojského koně
jsem dostal jako
dárek od trojské

zahrady.“

ZDENĚK STEHNO
Facebook
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1. nepořádek (hanl.)
2. blikač v autě
3. velký kámen
4. obyvatelka Británie

1

2

3

4

5

6

7

5. jarní měsíc
6. pohonná směs
7. lesní lovný pták

ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

16.05 Polopatě
17.00 Bydlet jako... na jachtě
17.30 AZ-kvíz
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domovmůj?
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.15 Četníci z Luhačovic (1/12)

Pytláci. Seriál (ČR, 2017)
21.35 Všechnopárty
22.35 Profesionálové
23.25 Kriminalista
00.25 AZ-kvíz
00.50 Toulavá kamera
01.20 Objektiv
01.50 Banánové rybičky
02.30 Dobré ráno
05.00 Hobby naší doby
05.30 Události v regionech

16.30 Tajemný
Mont-Saint-Michel

17.30 Hranice v srdci (13/16)
18.00 Modrá planeta –

další expedice (1/4)
18.45 Večerníček
18.55 Šumava Vladimíra Horpe-

niaka
19.25 Příběhy domů
19.40 Postřehy odjinud
19.50 Zprávy v českém znako-

vém jazyce
20.00 Zázračná planeta:

Dokonalá planeta (1/5)
21.00 Bílá princezna (3/8)
22.00 Vraždy ve Valhalle (1, 2/8)
23.35 Případ Sloane
01.45 Letečtí stíhači v boji
02.30 Stopy, fakta, tajemství

16.00 Dr. House III (15)
17.00 Odpolední Televizní no-

viny, Sportovní noviny
17.40 Co na to Češi
18.30 Ulice (4030)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Případmrtvého

nebožtíka
Komedie (ČR, 2020)

22.10 Street Kings
Krimidrama (USA, 2008)

00.10 Dr. House III (14)
01.00 Dr. House III (15)
01.45 Castle na zabití VII (15)
02.25 Krok za krokem
03.15 Co na to Češi
03.55 Ordinace v růžové za-

hradě 2 (921)

15.55 Policie v akci
16.50 Krimi zprávy
17.15 LIKE HOUSE
17.50 Prostřeno!
18.55 HLAVNÍ ZPRÁVY
19.40 Krimi zprávy
19.55 SHOWTIME
20.15 Máme rádi Česko
22.05 Sněženky amachři

Komedie (ČR, 1982)
23.55 LIKE HOUSE
00.25 Policie v akci
01.20 Námořní vyšetřovací

služba XII (19)
Trpělivost. Krimiseriál (USA,
2014)

02.15 Policie Hamburk XII (9)
03.05 Policie Hamburk XII (10)
04.00 Prostřeno!

06.00 Ranní fresh
09.00 Zpátečka
10.00 Óčko hity
13.00 Top 3 Óčko Chart
13.20 Óčko hity
14.30 KOŤÁK KUCHTÍK
14.35 Óčko hity
15.00 Face off
16.05 Óčko hity
17.00 Novinky
18.00 Top 5

Tematická pětka nejlepších vi-
deoklipů

18.30 Óčko hity
19.00 Moje desítka
19.50 Óčko hity
21.00 CZ & SK
22.00 Party ride
1.00 Óčko flirt

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Luštěnka

Sudoku

TV tipy
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Jaroslava Pitařová
Nevím, co přinese,
ale doufám, že nic

neodnese.

Anketa

Co přinese nový ministr zdravotnictví?

Zdeněk Karásek
Nic, Babiš a Zeman
si ho vychovají
k obrazu svému.

„Neumím to moc s Instagramem, jsem už důchodkyně, někdy se
mi to povede, jindy ne, tak posílám svůj příspěvek přes
mms@metro.cz,“ napsala nám Jana Květoňová. Její příspěvky,
jakož i vlídnou tvář, můžete znát také z odpovědí ve facebookové
anketě. Publikujeme ji na této stránce, vlevo dole :)

Soňa Fišarová
Myslím, že

v nemocnici by
udělal víc lepší práce.

@mojemetro

JAKO V BRAZÍLII
Máme nového ministra zdravotnictví. Tuto větu slyšíte ze
zpravodajství od září už potřetí. Za dobu trvání epidemie je
v čele klíčového resortu už čtvrtý muž. V tomto ohledu jsme
dohnali Brazílii, kde také mají čtvrtého šéfa zdravotnictví.
Jan Blatný vydržel v křesle pět měsíců. Tyto měsíce ale byly
co se týče covidu-19 nejhorší. Od konce října do jeho odchodu
zemřelo kvůli nákaze koronavirem přes 24 tisíc lidí. Ano, tak
strašlivý nárůst obětí byl během pěti měsíců.
V době, kdy začala epidemie brzdit, čísla nakažených klesat,
plánuje se první uvolnění restrikcí, premiér Andrej Babiš mi-
nistra navrhl odvolat. Jan Blatný tvrdí, že to bylo politické roz-
hodnutí, předseda vlády to odmítá. Část opozice a také těžce
zkoušené veřejnosti za jeho koncem vidí ruskou vakcínu

Sputnik V. Na dovoz tlačí
prezident. Jan Blatný ale
trval na tom, že nepovolí
očkování zatím necertifi-
kovaným preparátem.
Novýmministrem zdra-
votnictví je od středy Petr
Arenberger, profesor, re-
spektovaný lékař a mana-

žer, bývalý ředitel velké fakultní nemocnice. Otázky na Sput-
nik dostává od prvních minut ve funkci, a to vedle jiných otá-
zek, které přímo souvisejí s epidemií. Jedna za všechny: Kdy
se naplní slib pana premiéra, že se bude v Česku očkovat
100 tisíc lidí denně? Podle pana premiéra to mělo nastat po
Velikonocích…
Otázky kolem vakcinace, Sputniku, dalšího rozvolňování a ná-
vratu dětí do škol budu pokládat i v neděli v Partii. Nabídnu
vám velkou politickou diskusi i tradiční duel zástupce vlády
a opozice.
Budu se těšit na své hosty, a hlavně na vás. Od 11 hodin na
Primě a CNN Prima News.

Citát

Podle pana premiéra
se po Velikonocích
mělo očkovat
100 tisíc lidí denně.

Dopisy a vzkazy

DIVIZNA

Řešení sudoku

TEREZIE
TOMÁNKOVÁ
MODERÁTORKA PARTIE NA PRIMĚ

Příklady táhnou
Svého času jsem i já byl
novinářem a měl jsem
toto povolání opravdu
rád. Snad právě proto,
i když jsem už v důchodu,
se mne dotýká neomale-
nost útoků právě na tuto
profesi. Neodpustil si ji
při jmenování ministra
zdravotnictví ani pan pre-
zident, který (mimo ofi-
ciální kameru) novináře
nejdřív nazval hyenami
a posléze je coby hlupáky
hodil s opozicí do jednoho
pytle. Vzpomínám si, jak
v polovině devadesátých
let pan Zeman pravidelně
každý pátek zvával noviná-
ře do Lidového domu, pro-
tože se blížily volby a on
se chystal vstoupit do Stra-
kovky hlavním vchodem.
Tehdy ovšem novináře
hyenami ani póvlem nena-
zýval... Několika slovy
bych se ještě vrátil ke jme-
nování, během nějž se pre-
zident zmínil o blahodár-
né ruské a čínské vakcíně.
Ale proč sám nešel náro-
du příkladem a nenechal
se naočkovat právě tím
Sputnikem V? To by byla
jeho největší propagace!

VLADIMÍR ROGL

dopisy@metro.cz,
www.facebook.com/
denikmetro

V dopisu uveďte jméno
a adresu. Metro si vyhrazuje
právo editovat dopisy.

Komiks. www.spejbl-hurvinek.cz

Tohle je místo na váš vzkaz! Do žlutého rámečku napište přání, výzvu,
básničku nebo něco namalujte. Výtvor vyfoťte a sdílejte s hashtagem
#METROTAG na svém Instagramu. Vzkaz lze poslat i jako zprávu přes
Facebook nebo e-mailem na mms@metro.cz. Váš výtvor dáme do novin!

Řešení luštěnky

Sloupek



Byty - poptávka

• Dobře zaplatím byt Druž-
stevní, OV. Starší osoby mohu
nechat v bytě na dožití bez ná-
jmu. Slušné jednání, záloha
možná. Děkuji. J. Jurdová
725805115231922

• PENÍZE IHNED za byty v Pra-
ze pro firmy z Evropské unie.
Tel: 602212121232365

• Koupím byt v Praze nejlépe
před rekonstrukcí. Jsem přímý
kupec a platím hotově. Děkuji
za nabídky, P. Grygar. Tel.:
739641969.232653

• Koupím byt kdekoliv v Pra-
ze, dám okamžitou zálohu,
platba hotově, právní záleži-
tosti vyřídím. Stav nerozhodu-
je. RK nevolat. tel. 234095720,
720539665233045

Starožitnosti

• Koupím hodiny a obrazy v ja-
kémkoliv stavu. Jsem sběratel,
ne překupník. Slušné jednání.
Platím hotově.
Tel. 602654613,
alex.kratochvil@volny.cz232981

Ostatní
• Starož. nábytek a velkou
KNIŽNÍ POZŮSTALOST koupím
za solidní cenu. Knihovnu,
křesla, stolek, lampu, zajím.
obraz aj. pro styl. čítárnu.
T: 603478873233160

Hobby - poptávka
• Koupím zlaté Svatováclav-
ské dukáty. Okamžitá platba v
hotovosti až 500 000 Kč.
Tel. 608221020232536

Služby - nabídka
• Čištění, opravy, nátěry a pro-
hl. fasád, střech a okapů; zá-
brany proti ptactvu, zastřeše-
ní světlíků, mytí oken;
T. 606649809;
www.vyskovepracepraha.cz233148

Nemovitosti - poptávka

• IHNED VYKOUPÍME Váš byt,
rodinný dům, činž. dům, poze-
mek. Hotovost do 3 dnů. Vyře-
šíme cokoli – privatizaci, práv-
ní vadu, dluhy, exekuce.
800662222.231598

• PENÍZE IHNED za nemovi-
tost v Praze pro firmy z Evrop-
ské unie. Tel: 602212121. 232333

• Vykoupíme Váš byt, dům,
chatu nebo pozemek za dob-
rou cenu. Uhradím exekuci,
dluhy na nájmu, privatizaci
nebo jiné pohledávky. Zajis-
tím prodej nebo výměnu bytu
a RD. Volejte 776363636. Rád
poradím.232506

• Koupím byt v Praze nejlépe
před rekonstrukcí. Jsem přímý
kupec a platím hotově. Děkuji
za nabídky, P. Grygar.
Tel.: 739641969. 232672

Pronájmy - poptávka
• HLEDÁM PRO naše solvent-
ní ZAMĚSTNANCE z kanceláře
byty k dlouhodobému proná-
jmu v Praze, právní servis zajiš-
těn. Tel: 274784428 232303

Práce - nabídka
• Vojenská nemocnice v Pra-
ze 6 hledá zaměstnance na po-
zice: Zámečníka (zajišťování
běžné údržby a oprav zámeč-
nického charakteru ÚVN) a In-
stalatéra - topenáře (zajišťová-
ní běžné údržby a oprav insta-
latérského charakteru) na
Odd. údržby. Pracovní vztah:
PP, nástup od: 1.5.2021 nebo
dle dohody. Více na webu ka-
riera.uvn.cz. Kontaktní osoba:
Jana Buřičová, Tel. kontakt:
+420973202848, email:
buricova.jana@uvn.cz232993

• Přijmeme obsluhu prádelny
+ žehlení v Praze 7. Příjem za-
kázek (práce s penězi). Prac.
úvazek plný (možno i kratší),
mzda 19 760 Kč. Vhodné pro
inv. důchodce.
Tel. 607055646.233244

• Bartoň a Partner s.r.o. při-
jme pracovníky na pozici Stráž-
ný a Recepční pro oblast Pra-
ha 4,5,6,9,10. Vhodné pro
OZP. HPP, zkrácený pracovní
úvazek, možnost plánování
směn. Po zapracování příspě-
vek 2.000,- Kč.
Kontakt: 731 279 325.232609

• Ba přijme pracovníky OZP
na hlavní pracovní poměr.
Info na tel.: 777774099. 233323

• BA přijme psovody s certifi-
kátem strážný a se psem se
zkouškami. Info na tel.:
777774099 nebo 257225555. 233324

• Chráněná dílna na Praze 10,
přijme osoby částečně či plně
invalidní na pozice: uklízeči
venkovních či kancelářských
prostor (Praha 10) všeobecný
administrativní pracovník –
mzdová účtárna (praxe nutná)
recepční (Praha 10) Kontaktuj-
te mne prosím na:
sarka.alijova@gatebo.cz tel:
608 672 966 v čase od 8 – 14h.233358

• ZŠ Praha 9 - Čakovice přijme
učitele/ku pro 1. stupeň. Živo-
topisy na email:
zscakovice@zscakovice.cz,
nebo na
telefonu: 734 588 863. 233367

Zdraví - nabídka
• Covid -19, ODBĚROVÉ MÍS-
TO. Registrace na www.clini-
cexpert.cz. Nám. Jiřího z Po-
děbrad 16, PRAHA 3 233207

Knihy a časopisy

CK AGL travel
Ploskovická 19, Praha 8
www.AGLtravel.cz

LÉTO 2021 - MOŘE
destinace počet nocí termíny cena od
RHODOS 7,11 od 2.6.: ST/NE 9 981
MALTA 7,10 od 1.5.: SO/ST 10 369
KORFU 7,11,14 od 2.6.: PO/ST/ČT/NE 11 533
KOS 7,11 od 2.6.: ST/NE 11 921
MADEIRA 7 od 9.4.: PO/PÁ 13 437
ANDALUSIE 7,12 od 2.6.: denně 14 055
KRÉTA 7,12 od 3.6.: ČT/SO 15 898
KYPR 7 od 7.5.: PÁ 17 159

( 222 231 210

FIRST MINUTE SLEVY
JEN DO 12.4.2021

POZNÁVACÍ ZÁJEZDY
2021 a 2022

destinace odlety popis cena od
MADEIRA IV,V,VIII,IX slavnosti vína i květin 19 990
MALTA V, IX ostrovy Malta a Gozo 19 990
PETROHRAD VI-VIII bílé noci 21 990
GRUZIE VI, VIII kavkazské štíty 28 990
JORDÁNSKO IV, IX skalní města 29 990
UZBEKISTÁN IV, V, X města z pohádek 39 990
MEXIKO II, XII mayská civilizace 49 990
..KOSTARIKA, LOTYŠSKO, PERU, SIBIŘ, SRÍ LANKA..

a mnoho dalších

JURIS REAL, spol. s r.o.
nabízí přímý výkup,
zprostředkování
prodeje, dražbu
nebo aukci.

A to za nejvyšší
možnou tržní cenu.

Před prodejem
vyřešíme právní vady,

dluhy, exekuce.
Možnost okamžité
výplaty zálohy.

T 3
www.prodejtojinak.cz

Volejte zdarma
800 22 33 88

KNIHY!
odkoupím velkou

KNIŽNÍ POZŮSTALOST
solidní ceny za Vaše knihy.

Tel.: 603 478 873

Cestování - nabídka

i n z e r c e Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, palác koruna, Praha 1,
po-pá 8.30 -17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178

KOUPÍM BYT
V PRAZE

jako investici pro děti, právní
vady, dluhy nejsou překážkou.

V bytě můžete dále bydlet. Platba
ihned. Realitní kanceláře prosím

nevolat. Tel.: 601 522 292

POPTÁVKA CHATA HORY
koupím chatu /chalupu/

stavební pozemek na horách
či blízko hor - Krkonoše,

Orlické, Jizerky nebo Šumava.
Na stavu nezáleží, spíše na místě.

Tel: 773 117 381

POPTÁVKA BYTU
koupím byt na horách či blízko hor
- Šumava, Krkonoše, nebo Jizerky.

Na stavu nezáleží.
Děkuji za nabídky.
Tel: 773 117 381

KOUPÍM
CHATU

Hledám ke koupi chatu, chalupu
do 50 km od Prahy. Stav nerozho-
duje. Předem děkuji za nabídku.

Tel.: 725 911 070

KOUPÍM DŮM
NEBO POZEMEK

v Praze a okolí. Právní vady ne-
vadí. Financování mám zajištěno.

RK-nevolat. Tel.: 725 719 745

KNIHY!
odkoupím velkou

KNIŽNÍ POZŮSTALOST
solidní ceny za Vaše knihy.

Tel.: 603 478 873

Požadujeme invalidní

důchod.

Mzda od 100 Kč/hod.

Nabízíme náborový

příspěvek 10.000 Kč,

vyplácíme denně.

HLEDÁME ZAMĚSTNANCE

NA POZICE:

RECEPCE
AOSTRAHA

Tel.: 800 888 440
(bezplatná linka)

Celá ČR
tel. 604 11 44 66
e-mail: arco@antikvariaty.cz

koupíme jednotlivé
knihy i celé sbírky,
pozůstalosti apod.

Přijedeme
(pro více než 300 ks)

zaPlatíme
odvezeme

Čerpací stanice TOMEGAS
Černý Most – Praha 9

přijme:

17 000 – 18 000 Kč/měsíc
pouze pro zájemce

s inval. důchodem/ZPS
Tel.: p. Dubský 727 871 595

OBSLUHU NA HPP
Nemovitosti - nabídka

Naši milíčtenáři,prosíme,do košenepatříme!

Naši milí čtenáři, prosíme, do koše nepatříme!
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Číslo dne

5
Pětice českých rozhodčích se
představí na hokejovémMS
v Rize. Jako hlavní budou
zápasy řídit Martin Fraňo,
Antonín Jeřábek a Robin Šír
spolu s čárovými Danielem
Hynkem a Jiřím Ondráčkem.
Vyrovnají rekord z domácího
šampionátu v roce 2015, jenž
se konal v Praze a Ostravě.

Kampaň za cenově dostupné potraviny pro vás připravil Svaz obchodu a cestovního ruchu ČR.
Hájíme společné zájmy obchodu a jeho zákazníků.Více najdete na drahejidlo.cz

A proto jsou kvóty na české potraviny nesmysl.
Zboží v obchodech bude kvůli nim dražší,
bude ho míň – a některé nebude vůbec.

Ty neexistují.

České

chilli papričky?

Fotbalistky
České fotbalové repre-
zentantky dnes od 16.00
v Chomutově zahájí ba-
ráž o postup na ME proti
Švýcarsku. Svěřenkyně
trenéra Karla Rady (na
snímku) se pokusí vybojo-
vat premiérovou účast
na závěrečném turnaji.
Úterní odveta v Thunu
má výkop ve 20.00. MAFRA

Hokejisté Sparty odvrátili
v semifinále play-off extrali-
gy prvnímečbol Liberce. Čtvr-
tý zápas na ledě Bílých Tygrů
vyhráli Pražané 5:0 a v sérii
snížili na 1:3. Hosté po třech
předchozích porážkách uspě-
li zejména díky první třetině,

kterou ovládli 3:0. První čisté
konto v letošních vyřazova-
cích bojích vychytal Matěj
Machovský. Série bude pokra-
čovat v neděli na ledě Sparty.
„Myslím, že v dnešním zápa-
se nám vyšel především začá-
tek, kdy se nám podařilo dát

dost šťastné góly. Tlak Liber-
ce potom otupil náš gólman
Machovský, který podal skvě-
lý, nadstandardní výkon.
Mužstvo podržel a úplně
to zavřel tak, že Liberci se ne-
podařilo skórovat, přestože
byl lepší. Myslím si, že jsme

měli hodně štěstí, proto jsme
ten zápas vyhráli,“ zhodnotil
trenér Sparty Miloslav Hořa-
va. Ve druhém semifinále do-
kázala Mladá Boleslav otočit
výsledek a porazila Třinec
3:1. Série je tak vyrovnaná
2:2. ČTK

inzerce

Krátce

Získá bronz navíc
Bývalý výškař Jaroslav
Bába dodatečně dostane
bronzovou medaili z mis-
trovství Evropy 2014
v Curychu. Posune se
pořadím po potvrzení
dopingového trestu
původně třetího Ivana
Uchova z Ruska.

A na hřiště!
Nová mimořádná opatře-
ní umožňují od ponděl-
ka obnovit amatérský
sport. Členové sportov-
ních klubů, které mají
formu spolku, by mohli
ve skupinách po deseti
trénovat v některých pří-
padech i uvnitř. Vyplývá
to z právního výkladu
České unie sportu, který
potvrdila i Národní spor-
tovní agentura.

Nymburk válí
Basketbalisté Nymburka
porazili v závěrečném
utkání v osmifinálové
fázi Ligy mistrů doma
v přímém souboji o vítěz-
ství ve skupině Zaragozu
98:78. ČTK

Sparta. Pražany nakopla první třetina


